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Nowa linia autobusowa 
i zmiany w rozkładach jazdy

Szpital we Wrzesinie zyska 
nowoczesną placówkę

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Od maja pasażerowie 
komunikacji miejskiej 
skorzystają z nowego rozkładu 
jazdy, nowej linii autobusowej 
i lepszego skomunikowania  
z pociągami KM.

O d 1 maja 2025 roku czekają nas 
istotne zmiany. 

Plan zakłada, że ZOL będzie przeniesiony do nowej siedziby
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Na wspólnych odcinkach kilku linii pasażerowie skorzystają z lepszej  
synchronizacji rozkładów jazdy

czytaj na str. 3

czytaj na str. 2

\\\ PRUSZKÓW 
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Od maja pasażerowie 
komunikacji miejskiej 
skorzystają z nowego rozkładu 
jazdy, nowej linii autobusowej 
i lepszego skomunikowania  
z pociągami Kolei 
Mazowieckich.

O d 1 maja 2025 roku czekają nas 
istotne zmiany. Wszystko dzięki 

zakończeniu przebudowy skrzyżo-
wania drogi wojewódzkiej nr 719 z 
ul. Brwinowską oraz wprowadzeniu 
nowych rozkładów jazdy i nowej linii 
autobusowej nr 35. Zmiany mają na 
celu przede wszystkim poprawę punk-
tualności i lepsze skomunikowanie z 
pociągami Kolei Mazowieckich.

\\\   Linia 17 wraca  
na swoją trasę

Już od wtorku 29 kwietnia 2025 r. 
autobusy linii 17 wrócą na swoją pod-
stawową trasę – w kierunku Grodziska 
Mazowieckiego pojadą ulicą Grodziską 
i będą odjeżdżać z przystanku Brwinów 

Grodziska / Sportowa 02. To koniec 
objazdu prowadzącego przez ul. Spor-
tową. Wraz z likwidacją ruchu wahad-
łowego na DW 719 powinna znacząco 
poprawić się punktualność kursów tej 
popularnej linii.

\\\   Nowa linia 35 – codzienne 
połączenie do Brwinowa

Największą nowością jest uru-
chomienie od 1 maja 2025 r. nowej 
linii autobusowej nr 35, która połączy 

Książenice ze stacją kolejową Brwi-
nów. Trasa autobusu poprowadzi m.in. 
przez Owocową, Dębową, Owczarnię i 
ul. Brwinowską, kończąc się na przy-
stanku Brwinów Rynek. Autobusy będą 
kursować codziennie, co ok. godzinę, 
a ich rozkład jazdy został starannie 
dostosowany do pociągów Kolei Ma-
zowieckich:
• w kierunku Brwinowa: autobus przy-
jedzie na przystanek ok. 8 minut przed 
odjazdem pociągu do Warszawy;

• z Brwinowa: odjazd autobusu do 
Książenic nastąpi ok. 9–10 minut po 
przyjeździe pociągu z Warszawy.

Na trasie uruchomione zostaną 
nowe przystanki, które zwiększą do-
stępność transportu publicznego w tej 
części gminy.

\\\   Zmienione rozkłady jazdy  
na 5 liniach

Również od 1 maja zmienią się roz-
kłady jazdy na liniach: 16, 17, 45, 67 i 
69. Nowością będą osobne rozkłady na 
soboty, niedziele i święta dla linii 16, 17, 
45 i 69. Z kolei linia 67 otrzyma nowy 
rozkład na wszystkie dni tygodnia.

Zmiany nie są przypadkowe – roz-
kłady zostały dopasowane do godzin 
odjazdów i przyjazdów pociągów  
KM:
• linie 16 i 17 będą przyjeżdżać na sta-
cję Grodzisk Mazowiecki ok. 7–8 minut 
przed odjazdem pociągu do Warszawy 
i odjeżdżać w stronę os. Teligi ok. 10 
minut po przyjeździe pociągu z War-
szawy;
• linie 45, 67 i 69 mają dostosowane 
kursy do pociągów w Brwinowie.

\\\   Lepsza koordynacja  
i krótszy czas oczekiwania

Na wspólnych odcinkach kilku li-
nii pasażerowie skorzystają z lepszej 
synchronizacji rozkładów jazdy. Dzięki 
temu autobusy będą kursować naprze-
miennie, co skróci czas oczekiwania. 
Dotyczy to m.in. połączeń:
• linii 16, 17 i 45,
• linii 67 i 69,
• linii 17 i 67,
• oraz linii 23 i 45.

\\\   Komfort i punktualność
Wprowadzone zmiany są kolejnym 

krokiem w stronę bardziej punktualnej, 
zintegrowanej i dostępnej komunika-
cji publicznej w regionie. Pasażerowie 
mogą liczyć nie tylko na wygodniejsze 
przesiadki na pociąg, ale też krótsze 
czasy oczekiwania i lepsze rozplano-
wanie kursów, zwłaszcza w weekendy 
i święta.

Nowe rozkłady oraz szczegółowe 
informacje o trasach dostępne na stro-
nie operatora.

RMK

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Grodzisk Mazowiecki wspólnie 
ze starostwem wybuduje 
rondo na skrzyżowaniu  
ul. Okulickiego i 3 Maja.  
Na środowej sesji Rady 
Miasta radni podjęli decyzję 
o wsparciu finansowym tej 
inwestycji.

P ostępowanie przetargowe praw-
dopodobnie zakończy się do waka-

cji- mówi „Przeglądowi Regionalnemu” 
radny Tomasz Suchożebrski.

\\\   Miasto dołoży 700 tys.  
do budowy ronda

– Podziękowania dla wszystkich 
zaangażowanych w realizację tego pro-
jektu - ta inwestycja w znaczący sposób 
poprawi bezpieczeństwo w ruchu dro-
gowym w tej części Grodziska.

Osobiście bardzo się cieszę bo od 
wielu lat zabiegałem o uruchomienie 
tej inwestycji – napisał w mediach spo-
łecznościowych Norbert Cegliński, wi-
ceburmistrz Grodziska Mazowieckiego.

Na sesji Rady Miasta, która odbyła 
się 23 kwietnia, radni zdecydowali o 
wsparciu finansowym na wykonanie 
przebudowy skrzyżowania ul. L. Oku-

lickiego i 3 Maja. Koszt wsparcia inwe-
stycji to 700 tys. zł.

– To dopiero będzie się działo po-
dobne budują drugi rok zjazd do Brwi-
nowa- skomentował tę informację je-
den z mieszkańców.

– Mamy zapewnienia ze strony 
Starostwa o bardzo szybkiej realiza-
cji inwestycji. Wszystkim nam na tym 
zależy – zapewnił w odpowiedzi wice-
burmistrz Cegliński.

\\\   Rondo rozwiąże  
problem korków?

Przypomnijmy, że pomysł zmiany 
organizacji ruchu na tym skrzyżowaniu 

pojawił się jeszcze w 2023 r. Dodatko-
wy pas na wlocie wschodnim miał zo-
stać wydłużony. Zmiana organizacji ru-
chu umożliwiałaby jazdę samochodów 
w kierunku ul. 3 Maja oraz możliwość 
skrętu w ul. Okulickiego – w kierun-
ku wiaduktu, bez możliwości skrętu 
w lewo w ul. Okulickiego, w kierunku 
centrum miasta.

Zdaniem samorządowców to 
właśnie rondo rozwiąże problem in-
tensywnego natężenia ruchu w tamtym 
rejonie.

– Skrzyżowanie jest szerokie, 
skręty są dla kierowców niewygodne i 
utrudniające manewry. Rondo uspraw-

ni przejazd pojazdów – tłumaczy w roz-
mowie z „Przeglądem Regionalnym” 
radny Tomasz Suchożebrski.

– Postępowanie przetargowe 
prawdopodobnie zakończy się do wa-
kacji – dodaje.

\\\   Drugie rondo
Radny podkreśla, że wykonawca, 

który wygra postępowanie przetargo-
we będzie musiał przedstawić taką or-
ganizację ruchu, którą urzędnicy będą 
w stanie zaakceptować, by nie stwarzać 
dodatkowego zamieszania wśród kie-
rowców.

W rozmowie z nami mówi, że po 
drugiej stronie wiaduktu, w północnej 
części dzielnicy Łąki, powstanie drugie 
rondo, które obecnie gmina projektuje.

- Jedna z odnóg projektowanego 
ronda będzie drogą prowadzącą do 
mającego powstać, na tyłach remizy 
strażackiej, bloku SIM – wyjaśnia radny 
Tomasz Suchożebrski.

Od redakcji: Społeczna Inicjatywa 
Mieszkaniowa (SIM) to rządowy pro-
gram budowy mieszkań na wynajem o 
umiarkowanym czynszu – przyp. red.)

Tekst i zdjęcia 
Anna Gębalska-Berekets

Nowa linia autobusowa i zmiany w rozkładach jazdy

Przy wiadukcie powstanie rondo

Grodziscy radni zdecydowali o wsparciu finansowym na wykonanie  
przebudowy skrzyżowania ul. Okulickiego i 3 Maja

Zdaniem samorządowców to właśnie rondo rozwiąże problem intensywnego 
natężenia ruchu w rejonie wiaduktu
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\\\ PRUSZKÓW 

Dyrektor szpitala  
we Wrzesinie, Robert 
Krawczyk, niedawno 
przedstawił plan przebudowy 
terenu placówki. Właśnie 
okazało się, że jego pomysł 
uda się zrealizować.

S zpital Powiatowy w Pruszkowie 
otrzymał niemal 20 milionów 

złotych na budowę nowego zakładu 
opiekuńczo-leczniczego – to dobra wia-
domość dla pacjentów wymagających 
opieki długoterminowej. Inwestycja zo-
stała zakwalifikowana do dofinansowa-
nia w ramach Krajowego Planu Odbu-
dowy. Niedawno pojawiły się programy 
KPO skierowane do szpitali. Placówka 
we Wrzesinie wzięła udział w jednym z 
nich na dofinansowanie budowy zakła-
du opiekuńczo-leczniczego. Placówka 
otrzyma fundusze w wysokości niemal 
20 milionów złotych. Inwestycja budo-
wy nowego ZOL-u będzie kosztowała 
22 miliony. Brakującą kwotę pokryje 
starostwo w Pruszkowie.

\\\   Dotychczasowy ZOL  
nie spełniał oczekiwań 

Co prawda szpital niedawno otwo-
rzył oddział ZOL-u, jednak pomieszcze-
nie, w którym się on znajduje, ma swoje 
lata i nie jest idealnie dostosowany do 
tego celu. O planach dyrekcji informo-
waliśmy w artykułach: Losy poradni 
przy ul. Drzymały i Krok bliżej do no-
wego ZOL-u. 

– Projekt Budowa Zakładu Opie-
kuńczo-Leczniczego wraz z wypo-
sażeniem dla SPZZOZ w Pruszkowie 
otrzymał dofinansowanie w ramach 
Krajowego Planu Odbudowy. Inwesty-

cja obejmuje budowę nowoczesnego 
Zakładu Opiekuńczo-Leczniczego dla 
86 pacjentów, z częścią rehabilitacyjną, 
salami terapeutycznymi oraz komforto-
wą przestrzenią dla pacjentów i perso-
nelu. To kolejny krok w stronę lepszej 
opieki długoterminowej w Powiecie 
Pruszkowskim! - przekazali przedsta-
wiciele powiatu pruszkowskiego.

\\\   Parterowy  
budynek z nowoczesnymi 
rozwiązaniami

Budynek, który ma powstać, będzie 
parterowy. To znacznie ułatwi pracę 
personelu zakładu, a także będzie 
wygodniejsze dla samych pacjentów. 
Obecnie ZOL mieści się na 3 piętrach. 
Co więcej, dzięki współczesnym tech-
nikom, placówka będzie znacznie bar-
dziej energooszczędna. Nowe miejsce 
zdoła przyjąć dodatkowych pacjentów. 
Obecnie na oddziale leży 68 chorych. Po 
zrealizowaniu inwestycji szpital będzie 
mógł ich przyjąć 86.

\\\   Co dalej  
z dotychczasową siedzibą?

Plan zakłada, że ZOL będzie prze-
niesiony do nowej siedziby, natomiast 
budynek, w którym zakład do tej pory 
funkcjonował, zostanie zagospodaro-
wany do innych celów. Pojawi się tu 
między innymi administracja szpitala.

– Nieruchomość już właściwie sa-
ma zaczęła się wyburzać. Kilka miesię-
cy temu zawalił się sufit na  parterze, 
więc pójdzie łatwo. Pozostałe piętra 
budynku zostaną wykorzystane do ce-
lów medycznych – przekazał dyrektor 
szpitala, Robert Krawczyk.

Budowa potrwa kilka lat
Dzięki funduszom inwestycja może 

być zrealizowana. Jednak to dopiero 
pierwszy krok na drodze do otwarcia 
nowego ZOL-u. Jego budowa prawdo-
podobnie potrwa kilka lat. Będziemy 
na bieżąco obserwować dla Państwa 
postępy w realizacji zadania.

Maciej Gos

Szpital we Wrzesinie  
zyska nowoczesną placówkę

Nowy budynek będzie parterowy. To znacznie ułatwi pracę personelu zakładu, 
a także będzie wygodniejsze dla samych pacjentów
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Dla dzieci 
bez cennika
\\\ PIASTÓW 

W niezwykłym miejscu  
w Piastowie pojawiła się  
nowa atrakcja. W Cyrku  
Motyli, klubokawiarni  
bez cennika, została otwarta 
strefa rodzinna, w której 
znajduje się między innymi 
małpi gaj dla najmłodszych 
gości.

C yrk motyli, klubokawiarnia otwar-
ta w Piastowie przez ks. Rafała 

Główczyńskiego, czyli Księdza z Osied-
la, to niezwykłe miejsce. W lokalu nie 
ma cennika, każdy płaci „co łaska”. Co 
wieczór są przygotowywane tutaj spe-
cjalne atrakcje dla gości: nauka tańca, 

koncerty, potańcówki dla seniorów czy 
zajęcia integracyjne. Na początku ser-
wowane były tu kawa i herbata oraz 
przekąski na gorąco jak tosty czy pop-
corn. Oferta jednak stale się poszerza. 
Goście mogą teraz zamówić tutaj na 
przykład lody włoskie lub sorbety. Nie-
dawno był tu zorganizowany festiwal 
smaków, podczas którego serwowano 
zestawy obiadowe.

W niedzielę, 13 kwietnia Ksiądz z 
Osiedla otworzył długo wyczekiwaną 

atrakcję, strefę rodzinną. Jest tutaj mał-
pi gaj dla najmłodszych, stoliki i krzesła 
oraz pokój do robienia zdjęć. 

- To miejsce dla dzieci, ale również 
ważne dla rodziców. Będą mogli tu 
usiąść, wypić kawkę i odpocząć, w cza-
sie, kiedy ich pociechy będą się bawić – 
powiedział podczas uroczystego otwar-
cia placu ks. Rafała Główczyńskiego.

\\\   Uroczyste otwarcie
Plac zabaw powstał dzięki zaan-

gażowaniu wielu mieszkańców Piasto-
wa. Sam zestaw małpiego gaju kosztuje 
około 80 tysięcy złotych. Prezes firmy 
Fun Play, Kamil Dyś zdecydował się dać 
księdzu i jego klubokawiarni rabat w 
wysokości 50%. Koszt zakupu zabawek 
pokrył rodowity Piastowianin, Tomasz 

Nowacki, właściciel firmy TomiSpeed.
Na uroczyste otwarcie przyszło 

wielu mieszkańców miasta. Dzieci 
szybko przetestowały nową strefę. Mał-
pi gaj okazał się strzałem w dziesiątkę. 
Najmłodsi bawili się tutaj doskonale. 
Plac przetestowała również Anna Gło-
gowska, tancerka znana z programu 
Taniec z Gwiazdami, która przybyła 
na uroczystość, wspierając inicjatywę 
Księdza z Osiedla.

Tekst i zdjęcie Maciek Gos
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\\\ PRUSZKÓW 

Piesi i rowerzyści  
będą bezpieczniej  
poruszali się po chodniku  
na newralgicznym 
skrzyżowaniu. By tak  
się stało, urzędnicy  
powiatowi chcą ściąć  
narożne ogrodzenie. 

S prawę poprawienia bezpieczeń-
stwa przestawiła Dorota Kossa-

kowska, Zastępca Prezydenta Miasta 
Pruszkowa podczas ostatnich obrad 

sesji rady miejskiej. Starostwo Powiato-
we, by poszerzyć chodnik dla pieszych, 
zwróciło się do władz miejskich o prze-
kazanie darowizny fragmentu działki. 
– Narożnik powinien zostać ścięty, bo 
stanowi zagrożenie dla bezpieczeń-
stwa uczestników ruchu – wyjaśniała 
Kossakowska. Dzięki zmianom ma się 
poprawić widoczność na skrzyżowaniu 
ulic Komorowskiej i Armii Krajowej. 

\\\   Trudno przejść  
z wózkiem

– Tam jest tak bardzo ciasno, że 
matka z dzieckiem i z wózkiem nie jest 

w stanie przejść – przekonywała Kos-
sakowska. Nie dość, że w tym miejscu 
chodnik jest wąski, stoją na nim znaki 
drogowe, a kilka metrów dalej sygna-
lizator świetlny. Problemy mają poru-
szający się rowerami czy hulajnogą. – 
Rowerzyści wjeżdżali na pieszych, albo 
pieszy wchodził na rowerzystę – wtó-
rował Piotr Bąk, prezydent Pruszkowa. 
Dzięki ścięciu narożnika, będzie więcej 
przestrzeni do poruszenia się pieszych, 
także kierujących się w stronę przejścia 
na ul. Komorowskiej.

\\\   Obawy radnych  
przed oddaniem działki

Mimo, że fragment działki, który 
miasto ma darować powiatowi ma 7 
metrów kwadratowych, nie wszyscy 
radni miejscy byli zachwyceni po-
mysłem przekazania nieruchomości. 
Swoje wątpliwości wyrażali zarówno 
podczas obrad rady jak i Komisji Go-
spodarki Komunalnej i Finansów Mia-
sta. Ta druga zresztą negatywnie zaopi-
niowała projekt uchwały. Radny Łukasz 
Ruszczyk uważa, że w celu poprawienia 
widoczności wystarczy wyciąć krzaki 
na narożnej posesji, i zdjąć banner oraz 
osłonę z płotu. Wątpliwości miał rad-

ny Kamil Augustyniak, który zwracał 
uwagę na zbiornik szamba znajdujący 
się blisko planowanego odgrodzenia. 
Obradujący mieli też obawy dotyczące 
pozbawienia części ziemi użytkowni-
kom budynku znajdującego się na tym 
terenie.

– Ścinając kawałek ograniczamy 
możliwość jakiegokolwiek działania w 
przyszłości na i tak już małej działce 
– wyrażał obawy radny Augustyniak. 

Radni chcą uniknąć jakichkolwiek 
kosztów związanych ze zmianami. 

Władze miasta uspokajają, że wszyst-
kie koszty pokryje pruszkowskie staro-
stwo, które zarządza obiema ulicami. I 
będąc dążyć do tego, by ani miasto ani 
właściciel budynku znajdującego się na 
działce nie ponieśli żadnych kosztów. 
Radni przegłosowali uchwałę, choć z 
minimalną przewagą. 8 radnych było 
za, 7 przeciw, a 5 wstrzymało się. 

Wartość samej części darowanej 
działki, to ponad 5.200 zł. 

Tomasz Furtak

Poszerzą chodnik na rogu Armii Krajowej i Komorowskiej?

Powiększenie chodnika na rogu ulic Armii Krajowej i Komorowskiej ma  
zwiększyć bezpieczeństwo i komfort poruszającym się pieszym w tym miejscu
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Dyskusja o poszerzeniu chodnika zdominowała obrady ostatniej sesji rady  
miasta w Pruszkowie, co pokazuje niejednomyślne głosowanie rajców
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L\\\ PRUSZKÓW 

Przed nami jedna  
z najważniejszych imprez 
w mieście. Nadchodzą Dni 
Pruszkowa. Co ciekawego 
przygotował urząd miasta  
w tym roku?

Dni Pruszkowa odbędą się w tym 
roku 24 i 25 maja. Znamy już część 

atrakcji w nadchodzącej zabawie. W 
sobotę przed publicznością wystąpi 
znany i lubiany Zespół Tańca Ludowe-
go Pruszkowiacy. Członkowie grupy 
przedstawią nam tradycyjne pieśni i 
tańce. To okazja do zagłębienia się w 
folklorze Mazowsza.

Następnie na scenie pojawi się 
zespół LOKA. Grupa zadebiutowała w 
2012 roku i niedługo później hitem 
„Prawdziwe Powietrze” wdarł się na 
listy przebojów w kraju. Jej inne naj-
większe przeboje to między innymi 
„D.N.A”, „Na przekór”, „Tańczę Sam” czy 
„Atom Miłości”.

\\\   Polski rock
To nie koniec atrakcji. Przed 

mieszkańcami wystąpi również zespół 
Sztywny Pal Azji. Grupa działa od 1986 
roku i jest znana wszystkim fanom pol-
skiego rocka. Podczas koncertu może-
my spodziewać się takich przebojów 
jak „Europa i Azja”, „Nie zmienię świa-

ta”, „Nasze reggae”, czy „Wieża radości, 
wieża samotności”. Gwiazdą wieczoru, 
która zakończy sobotnią zabawę, bę-
dzie Grzegorz Hyży — polski wokalista 
i autor tekstów, finalista trzeciej edycji 
programu X Factor. Prawie każdy zna 
takie jego przeboje, jak „Kochanie, to 
ja”, „Wstaję”, czy „O Pani”.

\\\   Ania Wyszkoni  
na wielki finał

Następny dzień zapowiada się 
równie ciekawie. W niedzielę zabawę 
rozpoczną lokalne talenty, związane z 
Miejskim Ośrodkiem Kultury w Prusz-
kowie. Następnie na scenie zobaczymy, 
i przede wszystkim usłyszymy, zespół 

LARXX, twórców takich przebojów, jak 
„Big Bang Theory”, „Za Chwilę” i „Blaski 
i Cienie”. Po nich wystąpi zespół Hunter 
z chórem Kantata. Ich muzyka to wy-
jątkowe połączenie metalu z chóralną 
mocą. Gwiazdą wieczoru będzie Ania 
Wyszkoni. Tej piosenkarki nie trzeba 
przedstawiać. Kto nie zna jej przebo-
jów: „Czy ten pan i pani”, „Biegnij przed 
siebie”, „Agnieszka” czy „Wiem, że jesteś 
tam”.

Poza występami artystów miesz-
kańcy mogą się spodziewać licznych za-
baw dla dzieci, strefy gastronomicznej i 
licznych stoisk z pamiątkami.

Maciej Gos

Wiadomo już, kto zaśpiewa 
na Dniach Pruszkowa

Dni Pruszkowa odbędą się w tym roku 24 i 25 maja

\\\ JAKTORÓW 

Nie żyje 15-letni chłopiec, 
który w niedzielę palmową 
został potrącony przez 
samochód. Zmarł w szpitalu. 
Był strażakiem i uczniem 
miejscowej szkoły.

Do zdarzenia doszło tydzień przed 
świętami Wielkanocnymi. Jak in-

formuje Katarzyna Zych, oficer praso-
wy Komendanta Powiatowego Policji 
w Grodzisku Mazowieckim samochód 
osobowy zderzył się z rowerzystą. – Po 
zdarzeniu rowerzysta trafił do szpitala 
w Warszawie w bardzo ciężkim stanie. 
Był to piętnastoletni chłopiec – infor-
muje Katarzyna Zych.

\\\   10 dni walczył o życie
Do warszawskiego szpitala zostali 

przewiezieni także kobieta i dwójka 
dzieci jadące samochodem, w którym 
było w sumie cztery osoby. Dzieci do-
znały tylko lekkich obrażeń ciała, więc 
szybko opuściły szpital. Stan zdrowia 
kobiety nie zagraża jej życiu. Niestety 
nie udało się przeżyć poszkodowane-
mu rowerzyście. Jak informuje portal 
tvn24.pl chłopiec był członkiem Mło-
dzieżowej Drużyny Pożarniczej dzia-
łającej przy Ochotniczej Straży Pożar-
nej w Jaktorowie. Według portalu w 
momencie wypadku wracał do domu 
z uroczystości w Niedzieli Palmowej, 
w których uczestniczył wraz z innymi 
strażakami. 15-latek zmarł 10 dni po 
nieszczęśliwym zdarzeniu.

\\\   Sprawę bada  
prokuratura

Prawdopodobnie kierujący autem 
nie zawinił. – Ze wstępnych informacji 
wynikało, że do wypadku nie przyczy-
nił się kierowca samochodu – mówi ofi-
cer prasowy grodziskiej policji. Ale do-
kładne okoliczności będą badane przez 
prokuraturę Rejonową w Żyrardowie, 
do której rejonu należy Jaktorów.

Tomasz Furtak

Nie żyje 15-latek

Profil OSP oraz strona  
internetowa miejscowej szkoły  
– łącząc się w bólu z rodziną 
 zmarłego – zmieniły swój wygląd  
na odcienie szarości
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P R O M O C J A

STAROSTWO POWIATU GRODZISKIEGO   ul. Daleka 11A, Grodzisk Mazowiecki, tel. 22 300 85 22, www.powiat-grodziski.pl

Głównym celem wydarzenia było zaprezentowanie aktualnej 
oferty edukacyjnej szkół prowadzonych przez Powiat Grodziski, 
skierowanej do kandydatów na rok szkolny 2025/2026. Każda  
z placówek miała własne stoisko, na którym przedstawiano profile 
klas i proponowane kierunki kształcenia. Zainteresowani uczniowie 
mieli okazję porozmawiać ze starszymi kolegami, dzięki czemu mogli 
uzyskać cenne, praktyczne informacje dotyczące nie tylko nauki, ale 
również codziennego życia szkolnego, atmosfery w placówce czy 
działań pozalekcyjnych. 

Oprócz licznie przybyłej młodzieży Salon Edukacyjny odwiedził 
także Wicestarosta Grodziski Stanisław Firlej, Naczelnik Wydziału 
Oświaty i Kultury Starostwa Powiatu Grodziskiego Anna Kowalska 
oraz dyrektorzy placówek edukacyjnych.

Ósmoklasiści mogli odwiedzić stoiska czterech szkół ponadpod-
stawowych:
• Zespołu Szkół nr 1 w Grodzisku Mazowieckim, 
•  Zespołu Szkół Technicznych i Licealnych nr 2 w Grodzisku Mazo-

wieckim,
• Zespołu Szkół nr 1 w Milanówku,
• Zespołu Szkół nr 2 im. gen. Józefa Bema w Milanówku.

Podczas Salonu Edukacyjnego zaprezentowało się nowo otwarte 
Branżowe Centrum Umiejętności w dziedzinie logistyki wchodzące 
w skład Zespołu Szkół Technicznych i Licealnych nr 2 w Grodzisku 
Mazowieckim. Swoje stoisko wystawiło także Publiczne Ognisko 
Plastyczne, w którego siedzibie odbyły się targi.

Kandydaci mogli porozmawiać z doradcą zawodowym z Poradni 
Psychologiczno-Pedagogicznej, który udzielał profesjonalnych wska-
zówek dotyczących wyboru szkoły i przyszłej kariery zawodowej, 
co dla wielu uczniów stanowiło istotne wsparcie w podejmowaniu 
jednej z pierwszych poważnych decyzji życiowych.

Tegoroczny Salon Edukacyjny okazał się sukcesem – zarówno pod 
względem frekwencji, jak i jakości merytorycznej. Była to już druga 
edycja tego wydarzenia, które pomaga uczniom w wyborze dalszej 
ścieżki edukacyjnej i zaplanowaniu swojej przyszłości.

Rekrutacja do szkół ponadpodstawowych na rok szkolny 
2025/2026 rozpocznie się 16 maja i potrwa do 28 maja. Nabór do 
szkół prowadzonych przez Powiat Grodziski odbędzie się w systemie 
elektronicznym. 

Placówki prowadzą nauczanie zarówno w zakresie ogólnokształ-
cącym, jak i zawodowym, odbywają się w nich także zajęcia dodat-

kowe, tak by każdy uczeń mógł zdobyć odpowiednie wykształcenie 
i rozwijać swoje zainteresowania.

Informacje dotyczące procesu rekrutacyjnego znajdują się na stro-
nie internetowej Powiatu Grodziskiego: www.powiat-grodziski.pl.  
Oferta edukacyjna szkół oraz elektroniczny system rekrutacji do-
stępne są pod adresem: powiatgrodziski.edu.com.pl/kandydat.

Starostwo Powiatu Grodziskiego

II Salon Edukacyjny Powiatu Grodziskiego za nami
Ósmoklasiści powoli przygotowują się do rekrutacji do klas pierwszych szkół ponadpodstawowych, która rozpocznie się 16 maja.  

W wyborze placówki oraz kierunku kształcenia mogą pomóc dni otwarte w szkołach, a także targi edukacyjne – takie jak zorganizowany  
przez Starostwo Powiatu Grodziskiego Salon Edukacyjny Szkół Ponadpodstawowych, który odbył się 10 i 11 kwietnia. 

\\\ BRWINÓW 

W środę (23 kwietnia) 
została podpisana umowa 
na rozbudowę ulic Piasta, 
Baśniowej i Juliusza 
Słowackiego w Otrębusach.

Rozbudowa ciągu ulic w Otrębusach 
jest jedną z większych inwestycji 

realizowanych przez gminę Brwinów 
w tym roku. 

Prace będą obejmować urządzenie 
jezdni, chodników (ul. Piasta i Baśnio-
wej), poboczy i zjazdów. Priorytetem 
na ciągu ulic będzie bezpieczeństwo, 
dlatego prace mają również na celu 
spowolnienie ruchu.

– Zmodernizowane ulice pozosta-
ną nadal w obszarze strefy ograniczo-
nej prędkości do 30 km/h, a dodatko-
wo skrzyżowania ul. Piasta z ul. Piękną 
oraz ul. Słowackiego z ulicami Mickie-
wicza i Franciszkańską zostały zapro-
jektowane jako wyniesione – możemy 
przeczytać na stronie internetowej 
urzędu gminy w Brwinowie.

Podczas remontu powstanie chod-
nik przy ul. Piasta, od ul. Natalińskiej 
do ul. Ziemowita, po stronie północno-
-zachodniej odseparowany od jezdni 
pasem zieleni. Dalej do ul. Słowackie-
go trasa dla pieszych będzie prowa-
dziła przy jezdni. Przy skrzyżowaniu 
ul. Słowackiego z ul. Mickiewicza i ul. 
Franciszkańskiej pojawi się poszerzo-
ne pobocze przewidziane jako miejsce 
do zatrzymywania się samochodów 
przy przedszkolu. Inwestycja powinna 

zostać zrealizowana do listopada tego 
roku.

Urząd uzyskał na nią dofinanso-
wanie z Rządowego Funduszu Roz-
woju Dróg. Inwestycję wykona firma 
Robokop z Milanówka, która wygrała 
przetarg ogłoszony przez gminę. Koszt 
remontu to ponad 3 i pół miliona zło-
tych. Prace uda się zrealizować dzięki 
dofinansowaniu z Funduszu Rozwoju 
Dróg, które pokryje 70% wydatków. 
Resztę kwoty opłaci fundusz gminy 
Brwinów.

Maciej Gos

Rozbudowa ulic 
w Otrębusach
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\\\ PIASTÓW 

Wielu mieszkańców Piastowa 
zna ten problem. Jadąc ulicą 
Dworcową, zatrzymujemy się 
na światłach przy przejściu  
dla pieszych na wysokości 
Szkoły Podstawowej nr 1.  
I czekamy…

S ygnalizacja świetlna od pewnego 
czasu jest tak zorganizowana, że 

jest tu czerwone światło, dopóki czuj-
nik nie wykryje nadjeżdżającego samo-
chodu. Wówczas, o ile akurat żaden pie-
szy nie wcisnął przycisku z żądaniem 
przejścia, pojawia się zielone. 

\\\   Teoretycznie  
ma to sens

Sygnalizacja jest tak zaprogramo-
wana, aby kierowcy nie jeździli tutaj 
zbyt szybko. Gdyby podstawowym 
światłem było zielone, niektórzy mogli-
by rozwijać przy szkole duże prędkości. 
A to spowodowałoby niebezpieczeń-
stwo. Dlatego założenie jest proste. Kie-
rowca widzi czerwone światło, zwalnia, 
podjeżdża do sygnalizacji i pojawia się 
zielone.

Niestety teoria sobie, a życie sobie. 
Chyba większość mieszkańców tego 
obszaru Piastowa spotkało się z sytu-
acją, kiedy przy światłach stały samo-
chody na czerwonym świetle, a przy 
przejściu dla pieszych nie było nikogo. 
To dlatego, że niektórzy kierowcy nie 
zatrzymują się tuż przed linią przed 
światłami, ale trochę wcześniej. Wów-
czas czujnik ich nie „widzi” i automat 
nie zmienia światła. Przez to, na ulicy 

Dworcowej, często powstają korki, cho-
ciaż nie ma ku temu powodu.

– Kiedyś czekałem chyba z pięć 
minut. 21.00 godzina, szkoła dawno 
zamknięta, nie ma pieszych, a sznur sa-
mochodów stoi, bo pierwsi kierowcy z 
obu stron świateł zatrzymali się trochę 
przed liniami świateł. W końcu drugi z 
kolei kierowca się zdenerwował, wy-
przedził auto przed sobą i przejechał 
na czerwonym. I nagle światło się zmie-
niło – powiedział jeden z mieszkańców 
miasta.

Przy sygnalizacji pojawiły się na-
wet kartki informujące, że aby świat-
ła zadziałały, należy podjechać do 
linii „Stop”. Niestety napis jest na tyle 
mały, że trudno go zauważyć z samo-
chodu. Poza tym, ponieważ nie jest 
to znak drogowy, wielu kierowców 
zapewne nie zwraca uwagi na kart- 
ki.

Za organizację ruchu na ulicy 
Dworcowej odpowiada starostwo w 
Pruszkowie. Pracownicy znają prob-
lem sygnalizacji świateł w Piastowie. 
Planują go w najbliższym czasie roz-
wiązać. Po obu stronach sygnalizacji 
pojawią się progi zwalniające. Dzięki 
temu kierowcy będą zmuszeni tutaj do 
wolniejszej jazdy. 

– Wówczas zmienimy program 
świateł. Dla kierowców podstawowym 
światłem będzie zielone. Odwrotnie niż 
teraz. Czerwone dla aut będzie się po-
jawiało, kiedy pieszy naciśnie przycisk 
żądania przejścia. Czujnik nie będzie 
już ważny – powiedział nam pracownik 
Wydziału Inwestycji i Drogownictwa.

Prace drogowe powinny zostać wy-
konane już w maju, chociaż przedstawi-
ciele starostwa zaznaczyli, że to wstęp-
ny termin, który może ulec zmianie.

Tekst i zdjęcia Maciek Gos

Czekając na zielone

Na ulicy Dworcowej często powstają korki, chociaż teoretycznie nie ma ku temu 
powodu
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\\\ BARANÓW 

Spółka Centralny Port 
Komunikacyjny ogłosiła 
przetarg na świadczenie usług 
nadzoru technicznego  
i merytorycznego dla budowy  
i modernizacji dróg  
na potrzeby budowy lotniska. 
Jedna z nich ma przebiegać 
przez Osiny na granicy  
z Baranowem.

S półka CPK ogłosiła przetarg na in-
żyniera kontraktu dla budowy dróg 

dojazdowych do lotniska. Jego nadzór 
ma obejmować realizację korytarzy 
transportowych o łącznej długości 46,4 
km, które zostały ujęte we wcześniej 
ogłoszonych przetargach na uspraw-
nienie infrastruktury drogowej na po-
trzeby budowy lotniska.

\\\   Inżynier  
pilnie poszukiwany

– Wyłoniona w postępowaniu fir-
ma, która będzie pełnić rolę inżyniera 
kontraktu, odpowiedzialna będzie za 
kompleksowe doradztwo, zarządzanie, 
organizację, nadzór i koordynację całe-

go procesu inwestycyjnego związanego 
z realizacją budowy dróg dojazdowych 
do terenów budowy lotniska CPK. Pro-
wadzony przez inżyniera kontraktu 
nadzór ma obejmować cały okres bu-
dowy korytarzy transportowych, a tak-
że rękojmi za wady i gwarancji jakości 
– informują przedstawiciele spółki  
CPK.

\\\   Sieć  
transportowa

Przypomnijmy, że w pierwszym 
kwartale tego roku spółka CPK ogło-
siła dwa przetargi na budowę i moder-
nizację dróg prowadzących do terenu 
inwestycji na obszarze gmin: Teresin 
i Wiskitki oraz powiatów: sochaczew-
skiego, grodziskiego i żyrardowskiego.

– Będą obejmowały przygotowa-
nie kompletnej dokumentacji projek-
towej wraz z uzyskaniem niezbędnych 
pozwoleń oraz wykonanie robót bu-
dowlanych – podkreśla w swoim ko-
munikacie spółka.

Modernizacja drogowych koryta-
rzy transportowych będzie realizowa-
na również na terenie gmin: Baranów 
i Radziejowice oraz powiatu grodzi-
skiego.

W związku z ogłoszeniem prze-
targu na inżyniera kontraktu do rea-
lizacji dróg mieszkańcy gminy Bara-
nów, a zwłaszcza wsi Osiny, boją się 
wzmożonego ruchu, zwłaszcza samo-
chodów ciężarowych. Zwrócili się z 
prośbą o pomoc do radnego Roberta 
Noweckiego. Skontaktowaliśmy się 
z samorządowcem, aby wyjaśnić tę  
sprawę.

– Nie jest to jeszcze przetarg na bu-
dowę samej drogi, ale na firmę, która 
będzie zajmowała się zarządzaniem 
i kontrolą samej tej inwestycji. Dro-
gi, również zgodnie z tym, co podaje 
CPK, mają służyć na dojazd do lotniska, 
wzmacniając bezpieczeństwo miesz-
kańców oraz zapewnić transport ma-
teriałów do lotniska – tłumaczy „Prze-

glądowi Regionalnemu” radny Robert 
Nowecki.

\\\   TIR-y pod oknami?
Czy TIR-y i inne ciężkie samochody 

będą przejeżdżać pod oknami miesz-
kańców Osin?

– Droga ta omija wszystkie zabudo-
wania na Osinach i nie przebiega przez 
ich zurbanizowaną część, dzięki czemu 
mieszkańcy nie będą, a przynajmniej 
nie powinni, mieć tirów jeżdżących pod 
ich oknami” – podkreśla samorządo-
wiec.

Termin rozpoczęcia budowy nie 
jest jeszcze znany.

– Z tego powodu, że CPK na rea-
lizacji wszystkich etapów korytarzy 
transportowych do CPK wyznaczył 
sobie lata 2024-2032. Choć na stronie 
związanej z ogłoszeniem przetargu na 
tego inżyniera kontraktu jest podany 
termin 2027 roku. - mówi nam radny 
Nowecki.

Anna 
Gębalska-Berekets

TIR-y pod oknami domów?

Mieszkańcy gminy Baranów, a zwłaszcza wsi Osiny, boją się wzmożonego  
ruchu samochodów ciężarowych
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Drogi mają służyć na dojazd  
do lotniska
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Nowe elektroniczne 
tablice na przystankach
\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Osiem nowych 
elektronicznych tablic 
informacyjnych pojawiło się 
na przystankach w Grodzisku 
Mazowieckim i Błoniu.

O d dłuższego czasu pracownicy 
Grodziskich Przewozów Auto-

busowych instalują specjalne, elek-
troniczne tablice na przystankach w 
miejscowościach, po których jeżdżą ich 
pojazdy. W sumie jest ich już 31 w 5 
gminach.

\\\   Aktualizacja  
co kilka sekund

Elektroniczne tablice nie potrze-
bują podłączenia do sieci. Zasilają je 
baterie, które mogą działać bez przerw 
nawet przez 5 lat. Tablice pokazują ak-
tualną datę i godzinę oraz rzeczywisty 
czas przyjazdu najbliższych autobusów. 
Dane są aktualizowane co kilka/kilka-
naście sekund.

\\\   Wszystkie informacje  
na jednej tablicy

Na przystankach: Grodzisk Mazo-
wiecki Dw. PKP 01 oraz Grodzisk Ma-
zowiecki Zondka 01 ustawiono nowy 
model tablic, opracowany przez biuro 
Grodziskich Przewozów Autobuso-
wych.

– Nowe tablice zamieszczone zo- 
stały na słupie o szerokości ok. 60 cm  
i wysokości 3,5 metra. W każdym za-
montowano cztery około 30-calowe 
tablice e-papierowe (po 2 tablice z każ-
dej strony). Duża powierzchnia zapew-
nia możliwość prezentowania informa-
cji o odjazdach dużej liczby linii, a także 
wyświetlania specjalnych ogłoszeń. To 
idealne rozwiązanie na przystanki w 
węzłach przesiadkowych – przekazali 
przedstawiciele GPA.

Maciek Gos
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\\\ PRUSZKÓW 

Setki mieszkańców  
Pruszkowa każdego dnia 
przechodzi przez ulicę 
Drzymały. To między innymi 
droga do parku i na stację 
kolejową. Pojawił się wniosek,  
by powstało tam bezpieczne 
przejście dla pieszych.

N iejednokrotnie pruszkowianie 
sprawę zgłaszali radnemu miej-

skiemu Dariuszowi Krupie. Ten sprawę 
nagłaśniał podczas miejskich obrad. 

\\\   Idą do parku  
i na dworzec

Niepisanym traktem spacerowym 
w stronę Parku im. Tadeusza Kościusz-
ki czy na dworzec PKP przez ruchliwą 
ulicę Drzymały przechodzą codzien-
nie setki mieszkańców Pruszkowa. Jak 
wyjaśniał radny Dariusz Krupa, ulicą 
przechodzą matki z dziećmi w stro-
nę parku i placu zabaw. Przemierzają 
ją także chcący dostać się do dworca 
kolejowego. Często też na spacery wy-
bierają się tędy osoby starsze. Ruch 
jest duży, a przejścia dla pieszych 
dopiero w okolicach budynku staro-
stwa powiatowego, gdzie przychodni  
nie ma.

\\\   Niebezpieczne miejsce  
w Pruszkowie

Radny domaga się, by władze mia-
sta zaplanowały i wykonały tam bez-
pieczne, oznaczone przejście dla pie-
szych. Zdaniem Dariusza Krupy ludzie 
wędrują z jednej strony ulicy na drugą, 
zupełnie nie patrząc na jadące samo-
chody. A auta ulicą Drzymały jeżdżą 
szybko. – To jest bardzo niebezpieczny 
punkt na mapie tej części miasta – prze-
konywał radny.

\\\   Czy zlikwidują  
miejsca parkingowe?

Prezydent Miasta Pruszkowa Piotr 
Bąk, wraz z urzędnikami jest w trakcie 

badania możliwości utworzenia przej-
ścia dla pieszych. – Z pierwotnej analizy 
wynika, że przejście dla pieszych teore-
tycznie mogłoby powstać, ale wyma-
gałoby to usunięcia jakiegoś drzewa i 
kilku miejsc parkingowych – wyjaśniał 
włodarz podczas ostatnich obrad. Trze-
ba by było także obniżyć krawężniki. 
Prezydent Pruszkowa przyznaje, że to 
na razie wstępne informacje. Zapewnił 
radnego, że gdy zakończą się analizy, 
przekaże mu na piśmie możliwość 
rozwiązania tej sprawy. Do tematu po-
wrócimy. 

Tomasz Furtak

Domagają się przejścia 
dla pieszych na Drzymały
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\\\ PIASTÓW 

Odwiedziliśmy muzeum  
w Piastowie. Podczas 
zwiedzania nie tylko 
dowiedzieliśmy się ciekawych 
faktów na temat początków 
miasta, ale też poznaliśmy 
plany rozwoju placówki.

P od koniec zeszłego roku Muzeum 
Miasta Piastowa zmieniło swoją 

siedzibę. Z małej salki w urzędzie mia-
sta eksponaty zostały przeniesione do 
Willi Millera. Niedługo później napi-
saliśmy w artykule „Fuszerka za 10 
milionów: Problemy z Willą Millera w 
Piastowie” o problemach z budynkiem. 
Na szczęście kłopoty z wilgocią i błęda-
mi budowlanymi zostały rozwiązane, a 
w nowym miejscu muzeum może na-
prawdę rozwinąć skrzydła. Liczne sale 
i pokoje nie tylko umożliwiają przedsta-
wienie eksponatów w ciekawy sposób, 
ale również dają szansę na dodatkowe 
działania przedstawicieli placówki. 

\\\   Żywa historia miasta
Na drugim piętrze w willi mieści 

się wystawa przedstawiająca życie co-
dzienne ludzi w Piastowie przed II woj-
ną światową. W latach 20 i 30 ubiegłe-
go wieku. Możemy tu zobaczyć przed-
mioty codziennego użytku z tamtego 

okresu: żelazka, aparaty fotograficzne, 
wagi. Między eksponatami dostrzegli-
śmy egzemplarz starej gazety: „Kurjera 
Porannego” z oryginalną pisownią z „j” 
zamiast „i”. Nasza gazeta nazywałaby 
się w tych czasach zapewne „Kurjerem 
Regjonalnym”.

Lata przed wojną w Piastowie wią-
żą się z historią Fryderyka Millera. To 
on otworzył dwie fabryki w mieście: 
Zakłady Akumulatorowe Systemu TU-
DOR i Zakłady Kauczukowe „Piastów” 
SA. Obie firmy działają do dziś pod 
innymi nazwami. W muzeum zoba-
czyliśmy, jak mógł wyglądać salon w 
domu Fryderyka oraz dowiedzieliśmy 
się trochę o grupie cyklistów, którą za-
łożył. Jak się okazało, wpływ Millera 

na Piastów był ogromny; to on pomógł 
sfinansować budowy szkół, kościołów 
i mieszkań. 

Do muzeum można udać się od po-
niedziałku do piątku do godziny 16.00. 
Pracownicy placówki nie tylko opro-
wadzają zwiedzających. Organizują 
również warsztaty i lekcje dla dzieci. 
Przyjeżdżają tu uczniowie ze szkół 
podstawowych nie tylko z Piastowa, ale 
również z Nadarzyna, Pruszkowa czy 
Warszawy. To nie wszystko. W najbliż-
szej przyszłości w muzeum odbędą się 
liczne ciekawe wydarzenia.

\\\   Dni Piastowa
Przed nami Dni Piastowa. Zabawa 

przy siedzibie OSP rozpocznie się w 
sobotę, 10 maja. Jednak dzień wcześ-

niej, w piątek, możemy się spodziewać 
licznych atrakcji właśnie w muzeum. 
O 19.00 pracownicy zapraszają na 
prezentację eksponatów i rozmowę o 
Fryderyku Millerze. Godzinę później 
rozpocznie się spacer po mieście ślada-
mi przedwojennych zabytków.

\\\   Noc muzeów
17 maja w placówce przygotowa-

ne będą kolejne niespodzianki. Prze-
de wszystkim zostaną otwarte tutaj 
dwie nowe sale. Pierwsza poświęco-
na pamięci Bogny Sokorskiej, wybit-
nej śpiewaczce operowej, mieszkanki 
Piastowa. Druga to pokój z kuchnią i 

łazienką żywcem wyjęty z czasów PRL. 
Dla dzieci wystawa będzie pełna dziw-
nych urządzeń i przedmiotów, których 
przeznaczenia nie będą rozumieć. Dla 
starszych osób wizyta zapewni nostal-
giczną wycieczkę w przeszłość.

Tego wieczora możemy spodzie-
wać się również sesji fotograficznej 
członków klubu seniora w przedwojen-
nych strojach, zajęć ze strzelania oraz 
historycznej gry terenowej. Będzie się 
działo.

\\\   Jakie plany  
na przyszłość?

Pracownicy muzeum w Piastowie 
wciąż rozwijają swoją placówkę i rea-
lizują nowe, ciekawe pomysły. To właś-
nie dzięki takiemu podejściu otrzymali 
niedawno nagrodę Perły Mazowsza. A 
co jeszcze ciekawego niedługo pojawi 
się w muzeum? Planowane jest otarcie 
dwóch nowych pomieszczeń: jedno po-
święcone czasom II wojny światowej, 
drugie z wystawą związaną z Powsta-
niem Warszawskim.

Wszystkich mieszkańców Piasto-
wa zachęcamy do wizyty w muzeum. 
Warto dowiedzieć się czegoś o historii 
miasta. Nie przegapcie również kolej-
nych atrakcji organizowanych przez 
pracowników placówki!

Tekst i zdjęcia Maciek Gos

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Kiedyś był to piękny dom, 
powstały na terenie fabryki. 
Dziś popada w ruinę. Mowa  
o willi Haeberlego, która 
 wciąż czeka na rewitalizację.

Z abytkowa rezydencja położona 
na terenie jednego z prężnie roz-

wijających się osiedli, blisko centrum 
miasta. Pozostałość po dawnym właści-
cielu fabryki tarcz ściernych i wyrobów 
szmeglowych, której początki sięgają 
1896 r. W tym miejscu znajdowało się 
mieszkanie Jana Haeberlego oraz biu-
ra przedsiębiorstwa. Przez lata budy-
nek pełnił różne funkcje. Obecnie jego 
właściciel, spółka EBB Nieruchomości 
planuje rewitalizację obiektu.

\\\   Jeden z najcenniejszych 
zabytków Grodziska

1896 rok. Jan Haeberle, przedsię-
biorca i ówczesny właściciel młyna pa-
rowego, dużej piekarni i kilku domów 
mieszkalnych w Żyrardowie, otworzył 
fabrykę osełek do kos i użytku domo-
wego, tarcz ściernych oraz wyrobów 
szmeglowych w Wólce Grodziskiej.

Haeberle słynął z działalności filan-
tropijnej, wspierał wspólnotę luteran, 
dla których nabożeństwa odbywały 
się w halach fabrycznych. Pomagał 

również rodzinom robotniczym oraz 
żonom zesłańców syberyjskich.

W 1897 r. na terenie przedsiębior-
stwa wybudował piękną rezydencję w 
stylu eklektycznym.

W latach 1911-1912 budynek zo-
stał rozbudowany.

W latach 20-tych XIX w. w fabryce 
rozpoczęto produkcję narzędzi ścier-
nych na skalę przemysłową. Dzięki 
temu przedsiębiorstwo zyskało status 
pierwszego w Polsce zakładu produ-
kującego narzędzia ścierne – Towarzy-
stwo Komandytowe Haeberle i Spółka.

Po śmierci Jana, w 1922 r., majątek 
przeszedł w ręce jego syna, Franciszka, 
który zarządzał nim do 1939 r.

W 1940 r. rozpoczęto tu tajną 
produkcję bomb termicznych z opóź-
nionym zapłonem używanych do 
podpalania wagonów kolejowych z 
niemieckimi transportami wojskowy-
mi. 28 października 1943 r. żołnierze 
komórki likwidacyjnej AK wykonali 
wyrok śmierci na Edwardzie Somme-
rze, ówczesnym dyrektorze fabryki. 
Pracowników zakładu aresztowano. 
Mieli być rozstrzelani. Ostatecznie w 
wyniku prowokacji AK zakładnicy zo-
stali zwolnieni.

Trzy lata później przedsiębiorstwo 
upaństwowiono. Od tamtej pory zakład 
był znany jako fabryka „Słoń”.

W latach 70-tych ubiegłego wie-
ku zakład wszedł w skład Kombinatu 
Obrabiarek i Narzędzi „Ponar Jotes” 
w Łodzi, by po kolejnej reorganizacji 
wejść w skład Kombinatu Przemysłu 
Narzędziowego „VIS”.

\\\   Willa w ruinie
Dziś, na tym terenie, pozostała je-

dynie willa. Od wielu lat stoi pusta i po-
pada w ruinę. Przyciąga jednak uwagę 
oryginalną formą i architekturą.

W 2008 roku budynek wpisano do 
rejestru zabytków.

– To obiekt wysokiej klasy, o cha-
rakterze wręcz monumentalnym. Móg-
łby być ozdobą nie tylko Grodziska. W 
rejestrze zabytków znajduje się kilka 

willi z tego miasta, które do pięt nie 
dorastają temu budynkowi – mówiła 
w wywiadzie dla „Gazety Wyborczej” 
dr Bożena Wierzbicka, historyk sztuki, 
z Krajowego Ośrodka Badań i Doku-
mentacji Zabytków.

\\\   Plany rewitalizacji
W 2019 roku. wykonano eksper-

tyzy techniczne oraz skaning obiektu. 
Budynek został zabezpieczony przed 
dalszą degradacją.

Obecny właściciel otrzymał od 
Mazowieckiego Wojewódzkiego Kon-
serwatora Zabytków grant finansowy 
na przeprowadzenie prac związanych 
z remontem dachu.

– Planowana jest jego rewitalizacja, 
mająca na celu przywrócenie dawnej 
świetności i dostosowanie do współ-
czesnych potrzeb. Willa ma pełnić funk-
cję budynku mieszkalno-usługowego 
lub całkowicie usługowego, co przyczy-
ni się do ożywienia lokalnej społeczno-
ści oraz zachowania dziedzictwa kultu-
rowego miasta – można przeczytać na 
stronie inwestora.  

Źródła: ebb.pl; grodzisk.pl; warsza-
wa.wyborcza.pl; Cmentarz Grodziski, 
oprac. Ł. Nowacki, Grodzisk Mazowiecki, 
2008; YouTube.

Tekst i zdjęcia
Anna Gębalska-Berekets

Muzeum Miasta Piastowa rozwija skrzydła

Kiedy willa Haeberlego odzyska dawny blask?

Sala z eksponatami z PRL robi wrażenie

Pracownicy muzeum w Piastowie 
wciąż rozwijają swoją placówkę

Budynek od lat 80. stoi pusty, obecnie jest w złym stanie.
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Gala finałowa Pereł Mazowsza 2024 
– wyróżniono lokalne talenty
\\\ REGION 

Podczas gali finałowej 
plebiscytu „Perły Mazowsza” 
poznaliśmy laureatów  
w kategoriach 
Przedsiębiorczość, Kultura, 
Turystyka i Sport, Aktywność 
Społeczna oraz Energia  
i Natura. Wyróżnienia zostały 
przyznane przez kapitułę 
honorową, składającą się  
z prezydentów, burmistrzów, 
wójtów i laureatów 
poprzedniej edycji.

P erły Mazowsza to prestiżowy kon-
kurs, który już od kilku lat docenia 

osoby i organizacje przyczyniające się 
do rozwoju lokalnej społeczności. Na 
poziomie gmin o wyróżnieniach decy-
dowali mieszkańcy województwa ma-
zowieckiego, na poziomie powiatowym 
była to kapituła honorowa.

\\\   Święto 
 lokalnej wspólnoty

Gala finałowa dziewiątej edycji ple-
biscytu odbyła się w Gminnym Ośrod-
ku Kultury w Tarczynie. Zgromadziła 
kilkuset zaproszonych gości. Imprezę 
poprowadzili: Katarzyna Klimaszew-
ska – dyrektor Gminnego Ośrodka Kul-
tury w Tarczynie oraz Jarosław Mika, 
prezes Fundacji Inkubator Inicjatyw 

Lokalnych. Uroczystego otwarcia gali 
dokonała Dorota Lisicka, burmistrz 
Tarczyna.

– W mazowieckim pejzażu jest coś 
wyjątkowego – to ludzie. To właśnie 
oni są bohaterami dzisiejszego wieczo-
ru. Doskonale wiemy, że o bohaterach 
snuje się wiele opowieści. Dziś zaczy-
namy jedną z nich – o ludziach, którzy 
potrafią patrzeć dalej i widzieć więcej. 
Mieszkańcy naszych gmin tworzą coś 
niezwykle cennego – lokalną wspólno-
tę. Nie czekają na lepsze czasy – to oni 
są lepszym czasem dla innych. Każda z 
naszych gmin może być dumna z takich 
osób, bo wspólnota nie tworzy się sama 
– podkreśliła.

Konkurs odbył się pod Patronatem 
Honorowym Marszałka Wojewódz-
twa Mazowieckiego – Adama Stru-
zika, który w liście skierowanym do 
uczestników plebiscytu pogratulował 
wszystkim laureatom, których zasługi 
i kreatywność, przyczyniają się do roz-
woju całego regionu. Wyraził również 

nadzieję, że „zdobycie tak wyjątkowych 
nagród będzie powodem do satysfakcji 
oraz stanie się motywacją do dalszej 
wytężonej pracy”.

\\\   Uznanie  
dla najlepszych

– Za nami 6 gal powiatowych, na 
których poznaliśmy laureatów pereł 
gmin – powiedziała Katarzyna Klima-

szewska, dyrektor Gminnego Ośrodka 
Kultury w Tarczynie.

– Dziś poznamy Perły powiatowe. 
O ich wyborze decydowała kapituła 
składająca się z prezydentów, burmi-
strzów, wójtów, laureatów poprzed-
niej edycji i ekspertów. Grono ponad 
60 osób obradowało, rekomendując 
poszczególne kandydatury, a na końcu 

oddając głosy i wyłaniając zwycięzców 
w poszczególnych powiatach – dodał 
Jarosław Mika, organizator konkursu.

Redaktor naczelny „Przeglądu”, Łu-
kasz Szymański, zwrócił uwagę na ros-
nącą popularność plebiscytu oraz zaan-
gażowanie mieszkańców. Podkreślił, że 
konkurs odgrywa coraz większą rolę w 
lokalnej społeczności o czym świadczy 
fakt, że w tym roku do Pereł Mazowsza 
dołączyły dwa kolejne powiaty.

Podczas gali wręczono nagrody dla 
przedsiębiorców, ludzi kultury, sportu i 
turystyki, którzy zostali uznani za naj-
lepszych w swoich powiatach. Laureaci 
konkursu to osoby i instytucje, które 
swoimi działaniami budują pozytywny 
wizerunek Mazowsza i inspirują innych 
do rozwoju. Poznaliśmy 36 nagrodzo-
nych.

\\\   Perły  
w poszczególnych  
powiatach

Wśród nagrodzonych z Powiatu 
Garwolińskiego znaleźli się: firma Ha-

narol z Tyrzyna, Teatr „Niby nic”, UKS 
Iskra Pilawa, Leśna Ścieżka Przyrod-
niczo-Kulturowa z Huty Garwolińskiej, 
Festiwal Filmów Ekologicznych „On 
Earth” oraz Koło Gospodyń Wiejskich 
„Urzekające”.

Nagrody trafiły także do osób, firm 
i inicjatyw z Powiatu Grodziskiego. Per-
łami nagrodzono: Centrum Rehabilita-
cji Domowej Justyna Radlińska, pra-
cownię ceramiczną w willi Waleria przy 
Milanowskim Centrum Kultury, Otwar-
te Mistrzostwa Milanówka i Powiatu 

Grodziskiego w Tenisie Ziemnym, willę 
Walerię z Milanówka, Charytatywny 
Piknik Bezdomniaków Żabiowolskich, 
Grodziski Festiwal Permakultury.

Z Powiatu Otwockiego nagrody 
otrzymali: Medyk Otwock, Biblioteka 
Publiczna Gminy Wiązowna, Nina Bart-
nicka, Lawendowa Siwianka, Zagroda 
Kubajkowo, Domowe Hospicjum Dzie-
cięce „Promyczek”.

W Powiecie Piaseczyńskim wyróż-
niono: Poradnię Centrum Zmian, Sto-
warzyszenie „Dziki Zryw”, Sportowy 

– Wielki szacunek za tę inicjatywę i za te głosy. Takie wydarzenia  
budują inicjatywę w każdej z gmin. A nagrodzeni, to są Najlepsi z Najlepszych! 
– stwierdził poseł Piotr Kandyba

Gala finałowa dziewiątej edycji plebiscytu odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Tarczynie

„W mazowieckim pejzażu 
jest coś wyjątkowego  

– to ludzie”
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STRATEGICZNY PARTNER WYDARZENIA 
SAMORZĄD WOJEWÓDZTWA MAZOWIECKIEGO

SPONSOR GŁÓWNY

Klub Jeździecki „BestHorses”, Sanktu-
arium Świętego Ojca Stanisława Pap-
czyńskiego, Kalwaryjski Dzień Sąsiada 
– Rodzinny Piknik Ekologiczny, inicja-
tywę „Ucieknij Depresji”.

Wśród nagrodzonych i wyróżnio-
nych z Powiatu Pruszkowskiego zna-
leźli się: Jowita Sobczyk „Sala Zabaw 
Kangurek” Koło Gospodyń Wiejskich 
„Młochowianki”, Akademia Jeździecka 
Dawidy, Piotr Tomaszewski, który pro-
wadzi w mediach społecznościowych 
profil „Przyroda w obiektywie Pio-
tra”, Andrzej Zawistowski i Kawiarnia 
„Szczęśliwa Siódemka”, która otrzymała 
dwie Perły Mazowsza, m.in. za Aktyw-
ność Społeczną.

W Powiecie Warszawskim Zachod-
nim nagrody odebrali: Specjalny Ośro-
dek Szkolno-Wychowawczy w Lesz-
nie, Festiwal Twórczości Artystycznej 
„Feta”, Agnieszka Stanicka, pionierka 
nordic walking i organizatorka wielu 
rajdów i imprez sportowych, Muzeum 
Ziemi Błońskiej, Kampinowskie Przy-
gody – Magdalena Włoszycka, OSP 
Błonie.

\\\   Perły Popularności,  
czyli nagroda Top of the Top

Wyróżniono także pięć najbardziej 
aktywnych inicjatyw, firm i osób w każ-
dej kategorii.

Perły Przedsiębiorczości zdobyli: 
Jowita Sobczyk i Sala Zabaw Kangurek z 
Piastowa, Drogeria Anna z Góry Kalwa-

rii, Sam u Jacka z Góry Kalwarii,  firma 
Hanarol z Michałowic oraz Centrum 
Zdrowia z Piaseczna.

Perły Kultury otrzymali: Dni Pila-
wy 2024 z Pilawy, Biblioteka Publiczna 
Gminy Wiązowna z Wiązowny, Skarby 
Celestynowa – Biennale Twórców Gmi-
ny Celestynów z Celestynowa, Monika 
Muszka z Nadarzyna oraz Teatr „Niby 
nic”.

W kategorii Sportu Perłami Ma-
zowsza wyróżniono: Agnieszkę Sta-
nicką ze Starych Babic, Julię Kielak 
z Błonia, UKS Iskrę Pilawa z Pilawy, 
Uczniowski Klub Sportowy „Dwójka” 
z Góry Kalwarii oraz Klaudię Jagusiak 
z Nadarzyna.

Perły Turystyki zdobyli: Sank-
tuarium Świętego Ojca Stanisława 
Papczyńskiego z Góry Kalwarii, Leś-
na Ścieżka Przyrodniczo-Kulturowa 
w Hucie Garwolińskiej, Farma Iluzji z 
Trojanowa, Muzeum Ziemi Błońskiej 
oraz Willa Waleria – Śladami Dawnych 
Mieszkańców z Milanówka.

Perły Energii i Kultury otrzymali: 
Festiwal Permakultury z Grodziska Ma-
zowieckiego, Ekologiczny Żłobek z Kar-
czewa, Kampinowskie Przygody -Mag-
dalena Włoszycka, Kalwaryjski Dzień 
Sąsiada – Rodzinny Piknik Ekologiczny 
z Góry Kalwarii i Andrzej Zawistowski 
z Raszyna.

Perły Aktywności Społecznej tra-
fiły do: Izabeli Banasiak-Matusik z 
Góry Kalwarii, Michała Sztelmacha z 

Żelechowa, Magdaleny Łyszcz, liderki 
Szlachetnej Paczki z Lesznowoli, Stowa-
rzyszenia Aktywni Lesznowola z Lesz-
nowoli oraz Elżbiety Woźniak-Sionek 
z Parysowa.

Najbardziej aktywni kandydaci we 
wszystkich kategoriach zdobyli 48509 
głosów na ogólnie 117 tys. oddanych.

– Wielki szacunek za tę inicjatywę 
i za te głosy. Takie wydarzenia budują 
inicjatywę w każdej z gmin. A nagro-
dzeni, to są Najlepsi z Najlepszych! – 
zaznaczył poseł Piotr Kandyba.

\\\   Prawdziwe  
Perły Mazowsza!

Tytuł Perły Mazowsza 2024 roku w 
kategorii Przedsiębiorczości otrzymała 
Jowita Sobczyk i Sala Zabaw Kangurek z 
Piastowa. Perłę Kultury zdobyła Biblio-
teka Publiczna Gminy Wiązowna z Wią-
zowny, Perła Sportu została wręczona 
Agnieszce Stanickiej ze Starych Babic, a 
Perłę w kategorii Turystyka otrzymało 

Sanktuarium Świętego Ojca Stanisława 
Papczyńskiego z Góry Kalwarii. Perłę 
Energii i Kultury otrzymał Festiwal Per-
makultury z Grodziska Mazowieckiego.

\\\   Uhonorowanie  
lokalnych talentów

W wydarzeniu uczestniczyli przed- 
stawiciele samorządów, władz re-
gionalnych oraz wielu znamienitych 

gości. Plebiscyt „Perły Mazowsza” to 
wyjątkowa inicjatywa, której celem jest 
uhonorowanie osób, organizacji oraz 
instytucji mających kluczowy wpływ 
na rozwój, promocję i budowanie toż-
samości regionalnej. To okazja do po-
kazania wyjątkowych osiągnięć oraz 
wielu różnorodnych i wartościowych 
talentów.

Anna Gębalska-Berekets

Podczas gali poznaliśmy laureatów, których pasja i zaangażowanie zostały docenione przez kapitułę honorową
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\\\ BARANÓW 

Nowoczesne i profesjonalne 
oświetlenie, system 
monitoringu, nowe bramki  
i wiata rowerowa, która  
ma zachęcić mieszkańców  
do korzystania  
z ekologicznego środka 
transportu. W Cegłowie 
zakończyła się  
modernizacja boiska. 

I nfrastruktura sportowa w naszej 
gminie staje się coraz lepsza i przy-

jazna dla mieszkańców – podkreślają 
władze samorządowe gminy Baranów.

\\\   Boisko  
po modernizacji

Pierwszy etap modernizacji boi-
ska w Cegłowie rozpoczął się w 2020 r. 
Wybudowano wtedy dwa słupy oświet-
leniowe, z oprawami i okablowaniem, 
zamontowano trybuny oraz ustawiono 
dwie wiaty dla zawodników oraz służb 
medycznych.

W 2024 roku radni województwa 
mazowieckiego przeznaczyli prawie 
5 mln zł na dofinansowanie obiektów 
sportowych w powiecie grodziskim, 

piaseczyńskim, nowodworskim, prusz-
kowskim i warszawsko zachodnim. 
Dodatkowe środki, w ramach pro-
gramu „Mazowsze dla Sportu 2024”,  
na modernizację boiska w Cegłowie 
otrzymała wówczas także gmina Bara-
nów. Dzięki temu wsparciu obiekt, na 

którym piłkarze GKS Orion Cegłów od 
25 lat rozgrywają mecze, zyskał nową 
jakość.

\\\   Co się zmieniło?
W ramach zrealizowanej inwestycji 

zostały zamontowane 4 nowoczesne 
słupy oświetleniowe, zamontowano sy-
stem monitoringu całego terenu boiska, 
zakupiono nowe bramki sportowe oraz 
wiatę rowerową.

– Zrealizowane działania pozwolą 
mieszkańcom naszej gminy, zarówno 
dzieciom, młodzieży, jak i dorosłym – 
na aktywne spędzanie czasu w jesz-

cze lepszych warunkach – przekazuje 
Aleksandra Florczak z urzędu gminy 
Baranów.

Tłumaczy, że takie inwestycje da-
ją poczucie, że władze samorządowe 
działają na rzecz lokalnej społeczności 
i ich potrzeb.

– Stawiamy na rozwój, poprawę 
bezpieczeństwa oraz wsparcie sportu, 
który w dzisiejszych czasach pełnych 
wirtualnych rozrywek jest niezwykle 

istotny dla zdrowia i integracji społecz-
nej – podkreśla.

\\\   Wsparcie  
z budżetu Mazowsza

Całkowita wartość projektu wynio-
sła 202 000 tys. zł. Na realizację tego 
zadania Gmina pozyskała dofinanso-
wanie w wysokości 151 500 tys. zł ze 
środków  Samorządu Województwa 
Mazowieckiego.                                     AGB

\\\ MILANÓWEK 

Ekrany akustyczne wzdłuż 
ul. Krakowskiej w Milanówku 
są systematycznie niszczone 
przez wandali.  
– Musicie demolować to 
miasto? – pytają w mediach 
społecznościowych 
mieszkańcy. 

E krany akustyczne wzdłuż torów 
są zamazywane przez pseudogra-

ficiarzy. Niektóre z nich mają dziury lub 
są zniszczone. Nieestetyczne napisy 
wpływają na wygląd otoczenia. Jakie 
plany ma samorząd?

\\\   Graffiti na ekranach  
akustycznych

Powstały wzdłuż linii kolejowych, 
aby ograniczyć nadmiar hałasu dla 
mieszkańców i tych, którzy przeby-
wają w pobliżu dworca PKP. Ekrany 
akustyczne pojawiły się w Milanów-
ku wzdłuż ul. Krakowskiej. I chociaż 
nie jest to przestrzeń dla graficiarzy, 
to szybko stały się powierzchnią do 

malowania rysunków i umieszczania 
wulgarnych napisów. Miasto chce z tym 
walczyć.

26 sierpnia ubiegłego roku interpe-
lację do władz Milanówka w tej sprawie 
złożył radny Łukasz Kunz.

W odpowiedzi burmistrz miasta 
Artur Niedziński zapewnił, że magistrat 
zwrócił się z pismem do PKP Polskich 
Linii Kolejowych o pilnie usunięcie 
umieszczonych na ekranach napisów 
oraz rysunków, zakłócających prze-
strzeń oraz miejską estetykę.

\\\   Interpelacja radnego
– W piśmie wystąpiliśmy do PKP o 

wyrażenie zgody oraz wsparcie gminy 
w obsadzeniu ekranów zimozielonymi 
bluszczami. Po uzyskaniu stosownej 
odpowiedzi od spółki PKP oraz w miarę 
możliwości budżetowych miasta wy-
konane zostaną nasadzenia bluszczu 
wzdłuż ekranów PKP - zaznaczył.

Burmistrz Niedziński podkreślił 
również, że straż miejska została zob-
ligowana do częstszych kontroli, a Re-
ferat Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Zielenią wraz z Zespołem ds. Dialogu i 

Komunikacji Społecznej do przepro-
wadzenia akcji informacyjno-ostrze-
gawczych w milanowskich szkołach na 
temat niszczenia mienia publicznego i 
prywatnego oraz konsekwencji praw-
nych takich działań.

\\\   Spotkanie z PKP PLK
W mediach społecznościowych 

milanowski ratusz poinformował, że 

14 kwietnia br. odbyło się spotkanie w 
siedzibie PKP Polskich Linii Kolejowych 
z udziałem Piotra Sawczuka, zastępcy 
dyrektora ds. technicznych, Mirosława 
Kaznowskiego, wiceburmistrza Mila-
nówka oraz Łukasza Kunza, radnego 
miasta-ogrodu.

– Tematem rozmów były ekrany 
akustyczne wzdłuż linii kolejowej przy 
ul. Krakowskiej, a dokładnie problem 

ich dewastacji – poinformował magi-
strat.

Zgodnie z zapewnieniami mila-
nowskiego ratusza, spotkanie przebie-
gło w „bardzo dobrej atmosferze”.

\\\   Czy uda się wypracować 
trwałe i skuteczne  
rozwiązanie tego problemu?

– Otrzymaliśmy na razie nieoficjal-
ną informację od dyrekcji, że przychylą 
się do naszego wniosku o oczyszcze-
nie ekranów z napisów w zamian za 
wsparcie ze strony urzędu w bieżącej 
konserwacji oraz pilnowaniu porządku, 
żeby nie zostały ponownie zniszczone. 
Zamierzamy je też obsadzić bluszczem, 
żeby wyglądały estetycznie i stworzy-
ły dodatkową warstwę ochrony aku-
stycznej. Teraz czekamy na oficjalne 
potwierdzenie tych ustaleń. Sądzę, że 
to kwestia tygodnia, dwóch – mówi w 
rozmowie z „Przeglądem Regionalnym” 
Mirosław Kaznowski, wiceburmistrz 
Milanówka.

– Jak nie dostaniemy odpowiedzi to 
będziemy się upominać – dodaje.

Anna Gębalska-Berekets

Jest już boisko, o którym marzyli

Co z tymi ekranami?!

„Zrealizowane działania 
pozwolą mieszkańcom 

naszej gminy na aktywne 
spędzanie czasu”

Tematem rozmów z PKP PLK były ekrany akustyczne wzdłuż linii kolejowej 
przy ul. Krakowskiej w Milanówku
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Zamontowano nowoczesne słupy oświetleniowe, system monitoringu, zakupiono nowe bramki sportowe i wiatę  
rowerową
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INFORMACJA
o rozpoczęciu konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały  

Rady Miejskiej w Piastowie w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego wraz z prognozą oddziaływania na środowisko

Informuję, iż w dniu 30 kwietnia 2025 r. rozpoczyna się okres konsultacji społecznych w zakresie 
projektów miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego dla sześciu wybranych obszarów 
w północno-zachodniej części miasta Piastowa – etap I i II, który zakończy się w dniu 30 maja 2025 r.

Konsultacje prowadzone są na podstawie art. 8h, w związku z art. 17 pkt 11 ustawy z dnia 27 
marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2024 r. poz. 1130, z późn. 
zm.). W związku z Uchwałą nr LXXVIII/536/2024 Rady Miejskiej w Piastowie z dnia 23 kwietnia 2024 r. 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
sześciu wybranych obszarów w północno-zachodniej części Miasta Piastowa zmienionej uchwałą nr 
IV/21/2024 Rady Miejskiej w Piastowie z dnia 9 lipca 2024 r. zmieniającą uchwałę nr LXXVIII/536/2024 
Rady Miejskiej w Piastowie z dnia 23 kwietnia 2024 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla sześciu wybranych obszarów w północno-
zachodniej części miasta Piastowa.

Konsultacje mają na celu zapewnienie udziału interesariuszy, o których mowa w art. 8e ust. 
2 i 3 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, w przygotowaniu dokumentów 
dotyczących projektów miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla sześciu wybranych 
obszarów w północno-zachodniej części miasta Piastowa – etap I i II.

Przez cały okres konsultacji społecznych odbywa się zbieranie uwag do projektów uchwał  
w sprawie miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego dla sześciu wybranych obszarów 
w północno-zachodniej części miasta Piastowa – etap I i II na piśmie utrwalonym w postaci papierowej 
lub elektronicznej, w tym za pomocą środków komunikacji elektronicznej w szczególności poczty 
elektronicznej na adres sekretariat@piastow.pl na formularzu w postaci papierowej lub w formie 
dokumentu elektronicznego. Uwagi należy składać: na adres Urzędu Miejskiego w Piastowie przy  
ul. 11-go Listopada 2, 05-820 Piastów lub w siedzibie Urzędu Miejskiego w Piastowie, ul. 11-go 
Listopada 2 w godzinach pracy urzędu. W uwadze należy podać swoje imię i nazwisko albo nazwę oraz 
adres zamieszkania albo siedziby oraz adres poczty elektronicznej, o ile się taki posiada, a także należy 
wskazać, czy jest właścicielem lub użytkownikiem wieczystym nieruchomości objętej uwagą.

W ramach konsultacji społecznych w Liceum Ogólnokształcącym im. Adama Mickiewicza  
w Piastowie przy ul. 11-go Listopada 2A (wejście C od parkingu), zgodnie z art. 8i ustawy o 
planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym w dniu 13 maja 2025 r. odbędą się spotkania 
otwarte dotyczące projektów miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego. Dla 
etapu I od godziny 16.15 do 16.45 oraz dla etapu II od godziny 16.45 do 17.30. W dniu 15 maja 
2025 r. w tym samym miejscu od godziny 16.15 do 17.15, odbędzie się dyżur projektanta. 
Dodatkowo prowadzony jest punkt konsultacyjny przy ul. 11 Listopada 8, klatka A, pokój nr 5, piętro I. 

Osoby ze szczególnymi potrzebami proszone są o zgłaszanie uczestnictwa w spotkaniach w celu 
dostosowania formy spotkania do wszystkich interesariuszy. Zgłoszenia należy składać do 6 maja  
2025 r. na adres mailowy sektetariat@piastow.pl oraz telefonicznie pod numer 22 770-52-60.

Jednocześnie na podstawie art. 39, w związku z art. 54 ust. 2 ustawy z dnia 3 października 2008 r.  
o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie 
środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. z 2024 r. poz. 1112, z późn. zm.) 
zawiadamiam, o możliwości zapoznania się, w ramach przeprowadzanej strategicznej oceny 
oddziaływania na środowisko z prognozą oddziaływania na środowisko, oraz z dokonanymi opiniami 
i uzgodnieniami. Zainteresowani mogą składać uwagi i wnioski do ww. dokumentu do Burmistrza 
Miasta Piastowa, w formie pisemnej, ustnie do protokołu oraz za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej bez konieczności opatrywania ich bezpiecznym podpisem elektronicznym, na adres:  
sektetariat@piastow.pl z podaniem imienia i nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej i adresu, 
oznaczenia nieruchomości, której uwaga dotyczy.

Właściwym do rozpatrzenia uwag jest Burmistrz Miasta Piastowa.
Burmistrz Miasta Piastowa Tomasz Jankowski

Klauzula informacyjna
•  Pani/Pana dane będą przetwarzane w celu realizacji, przez Urząd Miejski w Piastowie, zadań wynikających z przepisów 

nakładających na samorząd gminny ustawowe obowiązki /art. 6 ust 1 pkt b), c), e) RODO/ tj.: korespondencji  
z administratorem oraz wypełnienia przez niego zadań określonych w przepisach szczególnych określających zakres 
jego działania.

•  Administratorem Pani/Pana danych osobowych jest Burmistrz Miasta Piastowa z siedzibą w Piastowie, ul. 11 Listopada 2,  
z którym można się skontaktować poprzez adres email: umpiastow@piastow.pl, formularz kontaktowy ePUAP lub 
pisemnie na adres siedziby administratora. 

•  Administrator wyznaczył inspektora ochrony danych, z którym może się Pani/Pan skontaktować poprzez email:  
iod@piastow.pl lub pisemnie na adres siedziby administratora.

•  Podstawą prawną przetwarzania danych osobowych jest obowiązek prawny ciążący na administratorze, wynikający  
z Ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym.

•  Podanie danych osobowych jest dobrowolne ale koniecznie do realizacji celu ich przetwarzania, a konsekwencją ich 
niepodania będzie niemożliwość realizacji zadania.

•  Dane osobowe będą przetwarzane przez okres realizacji danego zadania oraz zgodnie z przepisami dotyczącymi 
archiwizacji.

•  Przysługuje Pani/Panu prawo do żądania od administratora dostępu do swoich danych osobowych, ich sprostowania, 
ograniczenia ich przetwarzania, usunięcia, przeniesienia danych do innego administratora danych osobowych, 
wniesienia sprzeciwu.

• Pani/Pana dane osobowe nie będą podlegały zautomatyzowanemu podejmowaniu decyzji, w tym profilowaniu.
•  Jeżeli dane osobowe nie zostały zebrane od osoby, której dane dotyczą to osoba, której dane dotyczą, jest uprawniona 

do uzyskania od administratora potwierdzenia, czy przetwarzane są dane osobowe jej dotyczące, a jeżeli ma to miejsce, 
jest uprawniona do uzyskania dostępu do wszelkich dostępnych informacji o ich źródle, jeżeli nie wpływa to na ochronę 
praw i wolności osoby, od której dane te pozyskano.

•  Ze szczegółowymi informacji można zapoznać się na stronie: http://www.piastow.pl/urzad/poradnik-interesanta#cnt/ 
lub http://bip.piastow.pl/lista/rodo

BURMISTRZ MIASTA PIASTOWA  Piastów, 30.04.2025 r.

Burmistrz Grodziska Mazowieckiego
informuje, że na elektronicznej tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskiego przy ul. T. Kościuszki 12A oraz na stronie internetowej  
www.bip.grodzisk.pl zostały umieszczone wykazy z dnia 30.04.2025 r. nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży. 
Z gminnego zasobu nieruchomości do sprzedaży:
– w drodze przetargu ustnego nieograniczonego został przeznaczony lokal użytkowy o pow. użytkowej 134,60 m2 zlokalizowany 
w Grodzisku Mazowieckim, przy ul. 11 Listopada 13/15 wraz z udziałem w nieruchomości wspólnej;

– w trybie bezprzetargowym, na poprawę warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej została przeznaczona część niezabudowanej 
nieruchomości gruntowej stanowiącej działkę nr ew. 3/26 o pow. 0,0288 ha położona w miejscowości Adamów, gmina Grodzisk Mazowiecki.

 DAM PRACĘ 

 Sala weselna Spichlerz w Julianowie, 
zatrudni na stałe kucharza sekcji zimnej  
i pomoc kuchenną. Wymagane 
 doświadczenie na danym stanowisku 
min. 3 lata (warunek konieczny). Stawka 
godzinowa do ustalenia indywidualnie  
- zależnie od doświadczenia i kultury  
pracy. Zapraszamy do kontaktu  
pod numerem 690 321 831 

 Zatrudnię kierowcę kat. B i C,  
tel. 22 726 86 36 

 Zatrudnię montera, drobna  produkcja, 
Bielawa, 22 754 46 70             

KUPIĘ 

Płyty winylowe, płyty CD,  
stare banknoty tel. 507 165 493        

USŁUGI  

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW,  
MALOWANIE ELEWACJI,  

PONAD 25 LAT DOŚWIADCZENIA  
TEL. 501 62 45 62

Projektowanie wnętrz, nadzór  
i realizacja pod klucz,tel.782 459 758 

 Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje samowoli 
budowlanych sprzed lat, KIEROWNIK  
BUDOWY, tel. 695 451 655

 Elektryka, przeglądy, montaż  
i modernizacja, awarie, tel.518 329 423 

 Ścinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres.  
Czyszczenie działek kompleksowo.  
Tel. 694 910 163

 Deska tarasowa - układanie i materiał, 
deska kompozytowa, deska drewniana 
tel. 603 896 888

 Malowanie i czyszczenie elewacji,  
naprawa tarasów, balkonów i balustrad 
tel. 603 896 888

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  

TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63 

 PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej,  
mycie okien 508 65 20 30 

 Hydroizolacje bitumiczne, dachy, tarasy 
tel. 791 549 007

 Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie tel. 502 053 214

 KLIMATYZACJA POMPY CIEPŁA   
REKUPERACJA. PROPARTNER PANASONIC 
TEL. 604895675 

 Anteny wideo domofony montaż  
naprawa 603375875

 Malowanie, ocieplanie budynków  
tel. 604 938 861  

 Docieplanie poddaszy pianą, wylewki 
tel. 607 378 288

 TYNKI GIPSOWE I TRADYCYJNE 
604415352 

 Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

 Hydraulik, złota rączka, tel. 733159220

 Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721 

 Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

 Kominiarz tel. 500 214 632 

 Przeprowadzki tel. 505 591 721 

 Wywóz gałęzi 519874891 

 Wycinka drzew tel. 505 591 721 

 Spawanie, tel. 608 030 808 

DOBRY HYDRAULIK z Piaseczna  
- wyróżniają nas ROZSĄDNE CENY.  

Wykonujemy nowe  
i modernizujemy istniejące instalacje. 

Tel. 608 030 808    

 Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

 Wywozimy graty z chaty  
tel. 505 591 721 

 Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

 Renowacja mebli, tel. 510 266 143

 Glazura, remonty, 609 926 758  

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

 Sprzedam 4,30 ha na granicy 
 gminy Chynów i gminy Prażmów,  
tel. 608 867 053

 Działka leśna 3000 m2, Prażmów,  
tel. 602 770 361, 791 394 791

 Działki budowlane 800 m2,  
1200 m2 k. Prażmowa, tel. 602 770 361, 
791 394 791 

AUTO-MOTO KUPIĘ

 SKUP AUT NA KASACJĘ 508206738

 Skup aut 2010-2023r. 505 530 300    

NAUKA 

 Matematyka, 664 438 144

FINANSE 

 Kredyt tel. 513-654-277

RÓŻNE 

PODWÓJNA MUROWANA  
KWATERA WIECZNEGO SPOCZYNKU  

W OTWOCKU  
Odstąpię podwójną murowaną  

kwaterę na cmentarzu w Otwocku,  
w bardzo ładnej lokalizacji, łącznie  

z nagrobkiem marmurowym.  
tel. kontaktowy: 530-048-842

 Skup złomu, ul. Puławska 34 (teren  
Kubara Lamina), 515273148, 506264111 

 Altany, balie, sauny ogrodowe  
- producent, 535480220   

\\\  OGŁOSZENIA DROBNE



12 NR 314 (8) 30 KWIETNIA 2025 AKTUALNOŚCI/SPORT

\\\ REGION 

Na długi weekend  
Koleje Mazowieckie 
przygotowały korzystną ofertę  
dla pasażerów – wydłużone 
obowiązywanie biletu 
wycieczkowego, który pozwala 
tanio i wygodnie podróżować 
po Mazowszu.

B ilet wycieczkowy w wersji ma-
jówkowej będzie obowiązywał od 

środy 30 kwietnia 2025 r. od godziny 
18:00 do niedzieli 4 maja 2025 r. do 
godziny 24:00. Co istotne, dzień 2 maja 
(piątek) traktowany jest przez prze-
woźnika jako dzień wolny od pracy – to 
oznacza jeszcze więcej czasu na wypo-
czynek i wyjazdy.

\\\   Specjalna oferta  
na „długi” weekend

Oferta dotyczy przejazdów pocią-
gami Kolei Mazowieckich w relacji do 
200 km i obowiązuje zarówno na tra-
sach „tam”, jak i „tam i z powrotem”. Wa-
runkiem skorzystania z biletu wyciecz-
kowego jest zakończenie podróży do 
godz. 24:00 tego samego dnia. Oferta 
nie obowiązuje w I strefie biletowej KM.

To idealna propozycja dla osób pla-
nujących majówkowe wycieczki poza 

miasto, zwiedzanie regionu czy po pro-
stu odwiedziny u rodziny i znajomych. 
Bilety wycieczkowe można nabywać 
jak zwykle – w kasach, przez Internet, 
aplikacje mobilne lub u konduktora 
(zgodnie z obowiązującymi zasadami 
sprzedaży).

\\\   Z rowerem i z pupilem  
– bez dodatkowych opłat

W majówkowej ofercie Kolei Ma-
zowieckich nie zabrakło także ukłonu 
w stronę miłośników turystyki rowe-
rowej. Przewoźnik przypomina, że 
przewóz roweru w pociągach KM jest 
nieodpłatny, co z pewnością ucieszy 
wszystkich planujących aktywny wy-
poczynek z jednośladem.

Do pociągów można zabrać rów-
nież małe zwierzęta domowe – rów-
nież bez dodatkowych opłat. To dobra 
wiadomość dla tych, którzy nie chcą 
zostawiać pupila na czas wyjazdu.

\\\   Weekendowa podróż  
w dobrej cenie

Z biletu wycieczkowego można ko-
rzystać nie tylko podczas majówki, ale 
także w każdy weekend, a także w dni 
ustawowo wolne od pracy oraz dzień 
je poprzedzający (od godz. 18:00). To 
stała i sprawdzona forma oszczędności, 
z której warto korzystać również poza 
sezonem.

RMK

Z biletem wycieczkowym 
na majówkę 

Majówka wypełniona 
atrakcjami
\\\ PRUSZKÓW 

Nocny przejazd miłośników 
rolek, pokaz filmu „Pan 
Tadeusz” z 1928 r., wydania 
epopei ze zbiorów profesora 
Bralczyka, warsztaty grupy 
rekonstrukcyjnej. To tylko 
niektóre atrakcje, jakie 
przygotował Urząd Miasta 
Pruszkowa na świętowanie  
w majowy weekend.

P ierwszy dzień obchodów będzie 
należał do miłośników rolek i wro-

tek. 2 maja, w Dzień Flagi Państwowej, 
odbędzie się Nightskating czyli prze-
jazd rolkarzy ulicami miasta. Wszy-
scy, którzy będą chcieli wziąć udział, 
organizatorzy zapraszają na zbiórkę 
o godz. 19:30 obok na parkingu obok 
pruszkowskiego urzędu miasta przy ul. 
Kraszewskiego. Planowanie zakończe-
nie 15 minut przed północą. 

\\\   Odtańczą poloneza
W Święto Konstytucji 3 maja głów-

ne obchody rozpoczną się o godz. 17:00 
na placu Jana Pawła II. Miłośnicy histo-
rii i literatury nie powinni się nudzić 
podczas trzygodzinnych wydarzeń. 
Mieszkańcy Pruszkowa będą mieli 
szansę obejrzeć różnego rodzaju wy-
dania Pana Tadeusza ze zbiorów pro-

fesora Jerzego Bralczyka. Będą także 
pokazy i warsztaty grupy rekonstruk-
cyjnej. Na placu zostanie odtańczony 
polonez. Chętni wezmą udział w two-
rzeniu kwiatowych pejzaży. 

\\\   Pokaz filmu  
sprzed niemal 100 lat

Na 20:00 zaplanowano plenerowy 
pokaz filmu „Pan Tadeusz” z 1928 r. w 
reżyserii Ryszarda Ordyńskiego. Cieka-
wostką jest fakt, że dzieło nakręcone 
przed niemal stu laty zaginęło w czasie 
II wojny światowej. Fragmenty filmu 
odnajdowały się w latach pięćdziesią-
tych ubiegłego wieku, a następne już 
w naszym stu leciu. Zrekonstruowany, 
niemy film, będzie można obejrzeć w 
Pruszkowie na świeżym powietrzu. 

Tomasz Furtak

Sobotnie uroczystości będą  
obchodzone na Placu Jana Pawła II  
w Pruszkowie 
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Warunkiem skorzystania z biletu wycieczkowego jest zakończenie podróży  
do godz. 24:00 tego samego dnia

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Pogoń Grodzisk Mazowiecki 
dalej na czele stawki, 
 ale bez kompletu punktów. 
Tym  razem, grając przez 
większość meczu w osłabieniu, 
podopieczni trenera  
Marcina Sasala zremisowali 
u siebie z rywalami z dolnej 
części tabeli.

P owoli zbliżamy się do finiszu 
rozgrywek piłkarskiej Betclic II 

Ligi. Po nieoczekiwanej porażce 1:2 z 
Olimpią Grudziądz lider tabeli – Pogoń 
Grodzisk Mazowiecki – zmierzył się 
na własnym, wypełnionym po brzegi, 
stadionie z Rekordem Bielsko-Biała. 
W spotkaniu kolejny raz potwierdziło 
się słynne powiedzenie byłego selek-
cjonera reprezentacji Polski Czesława 
Michniewicza, że „2:0 to niebezpieczny 
wynik”.

\\\   Seria Odolaka
W poprzednim starciu Pogoni z Re-

kordem padł remis 1:1. Tym razem ki-
bice obejrzeli więcej bramek. Wynik ry-
walizacji otworzył w 13. minucie Kamil 
Odolak, któremu dogrywał oczywiście 

niezawodny Jakub Apolinarski. Po 12 
meczach (licząc Puchar Polski) bez gola 
napastnik grodziszczan przełamał się 
w starciu z Zagłębiem Sosnowiec i od 
tamtej pory regularnie trafia do siatki 
przeciwników. Rywale odpowiedzieli 
kilka minut później, ale arbiter spot-
kania zasygnalizował spalonego. Kom-
fortową sytuację gospodarzy skompli-
kowała druga żółta, a w konsekwencji 
czerwona kartka dla Matheusa Diasa, 
po której musieli oni radzić sobie w 10.

Mimo gry w osłabieniu Pogoń pod-
wyższyła wynik w drugiej połowie po 
drugim golu Odolaka. Piłkarze trenera 
Marcina Sasala regularnie atakowali 
Rekord skrzydłami, ale nie udało im 
się zwiększyć przewagi. Znakomitą sy-
tuację do zdobycia bramki miał między 
innymi Jakub Lis, który przegrał po-
jedynek z bramkarzem gości, a także 
popularny „Apo”.

Niewykorzystane sytuacje zemści-
ły się w końcówce. W 77. minucie piłkę 
do bramki z bliskiej odległości skiero-
wał Daniel Świderski. Gol kontaktowy 
zaskoczył Pogoń, która dosłownie 2 
minuty później znów musiała wycią-
gać futbolówkę z własnej siatki. Rekord 
poszedł za ciosem i doprowadził do 
remisu za sprawą trafienia Szczepana 

Muchy. Lider mógł jeszcze znów wyjść 
na prowadzenie, jednak uderzenie 
Kacpra Sommerfelda okazało się zbyt 
łatwe dla strzegącego bramki ekipy 
rywali Wiktora Kaczorowskiego. W 
doliczonym czasie meczu golkiper Re-
kordu poradził sobie także z groźnym 
strzałem Kacpra Łosia. Piłkę meczową 
miał z kolei Dawid Dzięgielewski, ale 
fatalnie przestrzelił, efektem czego obie 
drużyny podzieliły się punktami.

\\\   Sędziowskie  
kontrowersje

– Robiliśmy, co mogliśmy w tych 
trudnych okolicznościach. Mówię tutaj 
o czerwonej kartce. Uważam, że pierw-
szy faul Matheusa Diasa był normal-
nym faulem, bez żadnych złośliwości, 
premedytacji, siły przerwania akcji, 
gdzie 5 naszych zawodników jest za 
piłką. Sędzia liniowy powiedział mi, 
że to przerwanie groźnej akcji. Nie za 
bardzo rozumiem, jaka groźna akcja 
to była. Nie chcę tego wszystkiego ko-
mentować, ale dzisiaj wszystko szło 
nam pod górkę. Musieliśmy zmienić 
naszą taktykę, bo straciliśmy centralna 
szóstkę – mówił na pomeczowej konfe-
rencji prasowej szkoleniowiec Pogoni 
Marcin Sasal.

– Pokazaliśmy charakter i trochę 
gry. Wiadomo, że jeśli dzisiejsze zwy-
cięstwo by nastąpiło, to drzwi do I Ligi 
otworzyłyby się szeroko, natomiast 
musimy dalej pracować – dodał trener 
grodziskiego klubu, podkreślając póź-
niej temat kontrowersyjnego sędzio-
wania w ostatnich spotkaniach Pogoni.

Statuetkę dla najlepszego zawodni-
ka meczu odebrał oczywiście strzelec 
dwóch bramek Kamil Odolak.

\\\   W drodze do Rzeszowa
Po 28 meczach Betclic II Ligi prze-

waga pierwszego w stawce Grodziska 
Mazowieckiego nad Polonią Bytom wy-
nosi 4 punkty. Tuż za tymi drużynami 
czai się Wieczysta Kraków (7 punktów 
mniej od Pogoni). Następna w tabeli 

Chojniczanka Chojnice posiada zaś aż 
14 oczek mniej od lidera.

Majówkę piłkarze w czerwono-
-białych trykotach spędzą w Rzeszo-
wie, gdzie w niedziele 4 maja czeka ich 
pojedynek z Resovią. Spadkowicz z I 
Ligi zdołał wygrać w tym sezonie 10 
spotkań, 6 razy podzielił się punktami 
z rywalami i zanotował 12 porażek. W 
minionej kolejce rzeszowianie ograli na 
wyjeździe 2:1 Olimpię Elbląg. Pierwsze 
starcie Pogoni z Resovią zakończyło się 
zwycięstwem grodziszczan 3:1 – au-
torami bramek byli wówczas Damian 
Jaroń oraz Igor Korczakowski, który 
ustrzelił dublet. Pierwszy gwizdek w 
Rzeszowie o godzinie 19:30.

Rafał Lipski

Rekord nie został pobity
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